



Gebruikersplatform Bentwoud

GPB 23-02

Verslag van de bijeenkomst van het Gebruikersplatform Bentwoud

Datum: 19 januari 2023

Aanwezig: 26 gebruikers

Afwezig: 5 gebruikers

1. Welkom, opening en ingekomen stukken

De voorzitter heet een ieder welkom en wenst een ieder een goed en gezond 2023. Hij verwelkomt tevens de nieuwe vertegenwoordiger van de Provincie Zuid Holland, Marielle de Rooij, en ook de vertegenwoordiger van de gemeente Waddinxveen Angelique Martens.

De voorzitter meldt dat vlak voor deze bijeenkomst bericht is ontvangen over het voorstellen van een ondernemer aan de Hogeveenseweg om op zijn terrein 10 tiny houses te gaan plaatsen. De betrokken ondernemer is daarover in gesprek met de gemeente en de desbetreffende ambtenaren hebben hem geadviseerd om ook het Gebruikersplatform Bentwoud ter zake te informeren. Spreker zegt dat contact met de ondernemer en de gemeente zal worden opgenomen om hen uit te nodigen op de volgende bijeenkomst van het Gebruikersplatform ons over zijn voorstel te informeren.

Rob van Daalhoff deelt mee dat het verstandig is om deze ondernemer uit te nodigen omdat de indruk bestaat dat er om een meer structurele bewoning gaat dan een aangekondigd bed&breakfast onderneming.

Actiepunt: GPB 23-001

2. Mededelingen

De voorzitter deelt mee dat boswachter Dick van Stegeren een andere functie heeft aanvaard en dus niet meer het aanspreekpunt van Staatsbosbeheer voor het Bentwoud is. Spreker vraagt Sebastiaan Huls (SBB) hoe het met deze vacature verder verloopt. Sebastiaan Huls zegt dat de vacature is opengesteld en dat zich tot 19 januari 2023 kandidaten daarvoor konden aanmelden. Spreker geeft aan dat het om een vacature gaat voor zowel het Bentwoud als voor de Rottemeren. Daarnaast blijven de huidige boswachters Jaap Meere (beheer en onderhoud) en Jonathan Leeuwis (publiek) voor het Bentwoud aanspreekbaar en inzetbaar. Zelf houdt hij zich bezig met de opzetten van de noodzakelijke uitvoeringsplannen in het kader van het Ontwikkelperspectief Bentwoud. De secretaris meldt dat Marjan Sieben, Siep Eilander, Patrick Dongelmans en Kees Bot afwezig zijn en dat Ria van Diemen zich uit het Gebruikersplatform heeft teruggetrokken. Daardoor ontbreekt er nu een vertegenwoordiger vanuit de doelgroep paarden in het Bentwoud.

3. Inbreng Gebruikers

Robert Hagendoorn vraagt wat er gedaan wordt om weer een vertegenwoordiger vanuit de doelgroep paarden in het Gebruikersplatform te verkrijgen.

De secretaris antwoordt dat aan Ria van Diemen gevraagd is iemand voor te dragen maar daar is tot nu toe geen antwoord op gekomen. Het is onduidelijk hoe het nu staat met de oprichting van een stichting van deze doelgroep. Wel is er in het mailbestand een

emailadres opgenomen inzake deze stichting van deze doelgroep. Men wordt dus geïnformeerd maar dat heeft nog niet geleid tot het aanwijzen van een nieuwe vertegenwoordiger.

Sebastiaan Huls zegt dat hij contact zal leggen met de stichting in oprichting om te proberen hier duidelijkheid over te verkrijgen en ook om te vernemen hoe het nu staat met hun wensen ten aanzien van ruiterspaden in het Bentwoud.

Connie van Daalhoff vindt dat er ook actief geworven moet worden onder de doelgroep hondenbezitters omdat deze ook geen vertegenwoordiger meer hebben in het Gebruikersplatform.

Waldo van Zuylen vraagt hoe het met de plannen staat rond het verbeteren van de waterhuishouding in het Bentwoud. Daarvoor wordt in het Ontwikkelperspectief gesproken en spreker wil graag weten of het niet verstandig is om sommige delen van het Bentwoud te ontwikkelen naar een watergebied waarin water gespaard kan worden voor de toekomst.

Robert Hagendoorn wijst er op dat in het hondenlosloopgebied de paden erg modderig zijn geworden en vraagt wat daar aan gedaan wordt.

De secretaris merkt op dat elk jaar opnieuw sprake is van wateroverlast en dat de vrijwilligers jaarlijks bezig zijn om die paden van boomstammetjes te voorzien en daarna op die paden een dikke laag houtsnippers aan te brengen.

Sebastiaan Huls zegt dat de waterhuishouding een verantwoordelijkheid is van het Hoogheemraadschap Rijnland en dat er met boswachter Jaap Meere hierover contact is. Er zijn plannen om door middel van drainage problemen aan te pakken maar ook dat maakt onderdeel uit van de uitvoeringsplannen rond het Ontwikkelperspectief.

Johan Tamarus (Hoogheemraadschap Rijnland) introduceert zichzelf en zegt dat hij een goed contact heeft met boswachter Jaap Meere. De waterhuishouding van het Bentwoud is gecompliceerd omdat voor een deel het water afgevoerd wordt naar de Gouwe en voor een deel richting Zoetermeer (Driemanspolder). Om in het Bentwoud water te bewaren zou betekenen dat een veel groter deel daarvoor geschikt gemaakt moet worden. Want de nu bestaande poelen zijn daar veel te klein voor. En er zijn geen voornemens om het Bentwoud tot een waterreservoir om te toveren.

De voorzitter dankt de heer Tamarus voor zijn uitleg en stelt voor om op een volgende bijeenkomst van het Gebruikersplatform uitgebreid stil te staan bij de waterhuishouding van het Bentwoud en de rol van het Hoogheemraadschap daarin.

Actiepunt: GPB 23-002

4. Presentatie inzake de in voorbereiding zijnde uitvoeringsplannen

De voorzitter geeft het woord aan Sebastiaan Huls.

Aan de hand van een presentatie geeft Sebastiaan Huls inzage in de werkzaamheden die in gang zijn gezet om tot uitvoeringsplannen in het kader van het Ontwikkelperspectief Bentwoud te komen. In september 2022 heeft het Bestuurlijk Overleg gesproken over de inhoud van het Ontwikkelperspectief en de adviezen die daarover zijn uitgebracht door het Gebruikersplatform en de Vrienden van het Bentwoud. Daarnaast is aan de betrokken gemeenteraden en de Provinciale Staten de mogelijkheid geboden om ook hun advies uit te brengen. Het Bestuurlijk Overleg komt op 26 januari 2023 opnieuw bijeen en daarin wordt gesproken over het proces voor de totstandkoming van het uitvoeringsprogramma. Een en ander moet ook leiden tot een afwegingskader welke gebruikt kan worden om de ruimtelijke initiatieven voor het Bentwoud te beoordelen. Wat is wel of niet passend voor het Bentwoud. Spreker zegt dat voor de korte termijn gedacht kan worden aan projecten voor de padenstructuur, de entree- en startpunten en de natuurbeleving. Op de langere termijn wordt gekeken naar verbindingen met andere gebieden en mogelijke uitbreiding van het Bentwoud.

De komende tijd zullen er bijeenkomsten worden georganiseerd waarbij de reacties op het Ontwikkelperspectief worden besproken met betrekking tot het Uitvoeringsprogramma met gebruikers die daar het meeste bij betrokken zijn. De resultaten daarvan

worden plenair besproken in de tweede helft van 2023. Het uiteindelijke uitvoeringsprogramma wordt in het Bestuurlijk Overleg vastgesteld.

John van Eijk vraagt of er al zicht is op het realiseren van de beoogde fietsroute van de Rottemeren naar het Bentwoud.

Sebastiaan Huls zegt dat dat een moeizaam traject is en daardoor het traject niet op korte termijn gerealiseerd gaat worden.

Rob van Daalhoff wijst er op dat een wethouder van Alphen aan den Rijn heeft betoogd dat het goed zou zijn wanneer er in het Bentwoud een vakantiepark zou worden aangelegd. Om die reden zou hij graag die wethouder willen uitnodigen om daarover van gedachten te wisselen.

Sebastiaan Huls zegt dat een vakantiepark te grootschalig is en in het geheel niet past binnen de uitgangspunten van het Ontwikkelperspectief. Juist daarvoor moeten er een afwegingskader worden vastgesteld zodat duidelijk toetsbaar is of iets wel of niet in het Bentwoud past.

Marieke van Bemden (Alphen aan den Rijn) zegt dat het Ontwikkelperspectief Bentwoud besproken wordt in het College en in maart 2023 komt er een informatiebijeenkomst voor de gemeenteraad.

Rob van Daalhoff vindt dat de betrokken wethouder moet worden uitgenodigd om duidelijk te maken dat een vakantiepark niet past binnen het Bentwoud.

Dustin Schouten vraagt of er al duidelijkheid is over het benodigde budget voor de verschillende uitvoeringsplannen voor het Bentwoud.

Sebastiaan Huls zegt dat het benodigde budget onderdeel is van het uitvoeringsprogramma en dat daarover in het Bestuurlijk Overleg moet worden besproken. Duidelijk is dat dat een belangrijk onderdeel vormt van de discussie omdat verschillende overheden (SBB, PZH en gemeenten) hier toezeggingen op moeten doen. Spreker zegt dat er rekening moet worden gehouden met een ingetogen doorontwikkeling van het Bentwoud.

Jan van der Meer vraagt of er sprake is van een deadline.

Sebastiaan Huls antwoordt dat dat niet het geval is. Maar 2023 wordt een belangrijk jaar voor de doorontwikkeling van het Bentwoud.

5. Pauze

6. Presentatie inzake het toezicht mede met betrekking op oud en nieuw

De voorzitter geeft het woord aan Christel van Leeuwen (SBB).

Christel van Leeuwen zegt dat ze het op prijs stelt om de gebruikers te praten over het toezicht in het Bentwoud. Ze heeft geen presentatie voorbereid maar wil graag vanuit het Gebruikersplatform horen wat zij in en rondom het Bentwoud ervaren en waar het toezicht op gericht moet zijn.

Harry Ramler zegt dat het prettig zou zijn als Christel een overzicht zou geven van wat er allemaal in het Bentwoud speelt of zich voordoet.

Christel van Leeuwen antwoordt dat zij graag antwoord geeft of wat de gebruikers constateren. Juist om daarmee een beter inzicht te krijgen in wat er speelt. Het toezicht kan alleen maar geoptimaliseerd worden als er meldingen worden gedaan van calamiteiten waarvan voortdurend sprake is.

Rob van Daalhoff vraagt wat er gedaan wordt aan de al vaker geconstateerde problemen rond bepaalde plekken langs de HSL. Is het bijvoorbeeld mogelijk om daar verbodsbepalingen aan te brengen dat het er na zonsondergang verboden is om zich daar te bevinden.

Christel van Leeuwen zegt dat dat moeilijk hanteerbaar is omdat de overlast dan verplaatst wordt naar andere locaties. Dergelijke verbodsbepalingen zijn er wel bij de klimtoren en dat blijkt te werken alhoewel de bordjes ook vaak weer weggehaald worden. Verbodsbepalingen zijn mogelijk maar niet overal. Verder wordt hierover ook gesproken met de wijkagent zodat deze daarin een rol vervult.

Rond oud en nieuw zijn er in het Bentwoud weinig problemen geweest. In 2021 was de klimtoren beschadigd maar dat is in 2022 niet gebeurd. Wel zijn de bordjes gesloopt. Wijnand Goudszwaard vraagt wat er gedaan wordt aan de overlast (drugs) op parkeerplaats West.

Christel van Leeuwen antwoordt dat er regelmatig controles plaatsvinden maar dat het niet altijd om drugsgebruik gaat. Ook hierbij speelt dat het voortdurend melden daarvan van invloed is op het aantal controles dat uitgevoerd kan en moet worden. Hoe meer aandacht er voor calamiteiten is hoe groter de mogelijkheid is dat er uitbreiding aan het toezicht wordt gegeven. Ook helpt het mee om de inzet van politie en andere toezichthouders te vergroten zodat calamiteiten beperkt blijven.

7. Inbreng Staatsbosbeheer (overige zaken)

Sebastiaan Huls meldt dat in het programma Binnenstebuiten aandacht is geweest voor het Bentwoud en dat boswachter Jonathan Leeuwis uitleg heeft gegeven over het kinder-bomenbos. Verder deelt hij mee dat met aannemer Van der Spek per 1 januari jl. verantwoordelijk is voor het onderhoud in het Bentwoud. Daarnaast wordt er binnenkort een vogelkijkpunt in het oostelijk deel van het Bentwoud gerealiseerd. Het gaat om een gekwalificeerde Swarovski vogelkijker waar al veel ervaring mee is opgedaan. En deze wordt zodanig verankerd dat de mogelijkheid deze te verwijderen of vernielen beperkt zijn.

8. Actiepunten

De voorzitter constateert dat de meeste actiepunten inmiddels zijn afgedaan. Actiepunt 22-018 blijft staan omdat deze melding wel is gedaan maar het probleem nog niet aangepakt of daar een toezegging op is verkregen. Ook actiepunt 21-09 blijft staan omdat dit een onderdeel vormt van de samenwerkingsovereenkomst die nog vastgesteld moet worden.

9. Vaststellen verslag van de bijeenkomst van 17 november 2022

Waldo van Zuylen merkt op dat hij in deze vergadering had gemeld dat er 1 ijsvogelpaar-tje gespot was maar dat staat niet in het verslag gemeld. Onder vermelding van deze aanpassing wordt het verslag goedgekeurd.

10. Rondvraag

Harry Ramler vraagt hoe het nu staat met het beheerplan waarover in het verleden afspraken over zijn gemaakt. Dat beheerplan zou in het Gebruikersplatform worden besproken maar die toezegging is nooit nagekomen.

Sebastiaan Huls antwoordt dit met boswachter Jaap Meere te zullen opnemen maar de stand van zaken daarover niet te weten.

Harry Ramler vindt het jammer dat dit punt onduidelijk blijft en zegt dat er behoefte is om te weten hoe het beheer nu is ingericht.

De voorzitter zegt dat het verstandig is dat SBB aangeeft wat de status van het beheerplan is en aan boswachter Jaap Meere te vragen wat er nu nog moet gebeuren en hem vragen daarover aan het Gebruikersplatform duidelijkheid te geven.

Actiepunt: GPB 23-003

Marieke van Bemden zegt dat de gemeente Alphen aan de Rijn in samenwerking met de Groene Alliance naar de bebording van het wandelpadennetwerk aan het kijken is en indien nodig deze aan te passen.

Waldo van Zuylen vraagt hoe het met de mountainbikeroute staat.

Martin Eelderink antwoordt dat de route nu wordt uitgetekend en dat op 27 februari het definitieve ontwerp klaar is. Dan vindt daarover bespreking plaats met SBB en het wordt daarna ook voorgelegd aan het Gebruikersplatform.

Ab Kuntze vraagt hoe het staat met de ontwikkeling van Bentpoort.

Dustin Hofman zegt dat het in een vergevorderd stadium is en dat daarover binnenkort een besluit genomen wordt.

De voorzitter meent dat dat een goed moment is om de heer Van der Spek uit te nodigen hierover iets te presenteren in het Gebruikersplatform.

11. Sluiting

De voorzitter sluit, onder dankzegging, de vergadering en nodigt een ieder uit om na te praten en iets te gebruiken.

Zoetermeer, 30 januari 2023.